
P R O T O K Ó Ł    Nr IX.2015

ze zwyczajnej IX sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 28 października  2015 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 00 , a zakończyła o godz. 9 40

Na  stan  14  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  14,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 
Obecni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Bułatewicz Wojciech

4. Charytoniuk Ewa

5. Fiłonowicz Mariusz

6. Ignatowicz Ryszard

7. Kędyś Elżbieta Irena

8. Miakisz Jolanta

9. Olchowik  Leszek

10.Olchowik Danuta

11.Oleksza Sławomir

12.Onoszko Michał Antoni

13.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

14.Worobiej Wiesław

Udział  wzięli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po dokonaniu otwarcia, przywitaniu przybyłych oraz krótkim przedstawieniu
tematyki obrad przedstawiła  projekt porządku przesłany wraz z zaproszeniami na
sesję.



Pani Elżbieta Irena Kędyś zaproponowała ujęcie do porządku sprawy wydania
opinii  dotyczącej  projektów uchwał  Sejmiku  Województwa  Podlaskiego  odnośnie
obszarów chronionych. Materiały Radni otrzymali łącznie z zaproszeniami na sesję.

Uwag  nie  było  i  Rada  14  głosami  przy  braku  głosów  przeciwnych  oraz
wstrzymujących się   przyjęła treść porządku łącznie z poprawką.

Porządek:

1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Przyjęcie  uchwały  w sprawie  realizacji  zadania  inwestycyjnego  w 2016

roku.
4. Zmiany w budżecie gminy na 2015 rok.
5. Uzgodnienie  projektów  uchwał  Sejmiku  Województwa  Podlaskiego

odnośnie obszarów chronionych.
6. Wolne wnioski.
7. Odpowiedź na wolne wnioski.
8. Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu).

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy wyjaśnił, że projekt uchwały zmierzający
do przyjęcia zadania inwestycyjnego na rok 2016 dotyczy drogi przez Wierzchlesie.
Uchwała Rady o ile zostanie przyjęta zostanie załączona do  wniosku Powiatowego
Zarządu Dróg o dofinansowanie tego przedsięwzięcia.

W  tej  sprawie  zostało  wcześniej  zawarte  porozumienie  z  Powiatowym
Zarządem Dróg.

Do projektu uwag nie było wobec tego  Pani Elżbieta Irena Kędyś przedstawiła
projekt uchwały i poddała pod głosowanie.



Uchwałę przyjęto 14 głosami.
UCHWAŁA  Nr IX.46.2015

stanowi w protokole stronę Nr 6.

Ad.4.

Z upoważnienia Wójta Gminy zagadnienia dotyczące zmiany budżetu gminy na 2015
rok omówiła Pani Anna Czeremcha – Skarbnik Gminy.

Pan  Jerzy  Zbigniew  Stasiewicz  prosił  o  wyjaśnienie  sprawy  zakupu  tablic
interaktywnych do szkoły.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy:
 Zakup tablic nie wiąże się z koniecznością zapewnienia wkładu własnego.
 Na ten cel wprowadza się środki spoza budżetu gminy.

Innych pytań lub uwag nie było.
Do projektu uchwały uwag też nie wniesiono.

Projekt uchwały odczytała Pani Elżbieta Irena Kędyś i poddała pod głosowanie.
Za przyjęciem było 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

UCHWAŁA  Nr IX.47.2015

stanowi w protokole stronę Nr 8.

Ad.5.

W sprawie projektów uchwał Sejmiku Województwa Podlaskiego wypowiedzieli się:

Pan Leszek Olchowik
 Nie można do sprawy podchodzić obojętnie. Obszary chronione nam zagrażają.

Ograniczają rozwój rolnictwa.

Pan Wojciech Bułatewicz
 Czy mamy możliwość w tej sprawie zabrania głosu?  Czy to jest tylko informacja?
 Pracowni  lasów mie chcą wyrażać swej opinii.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 W projektach  zawarto  szereg  ograniczeń  zarówno  dla  Wzgórz  Sokólskich  jak

i Puszczy Knyszyńskiej utrudniających życie mieszkańcom.



Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy:
 Ograniczenia wprowadził program “Natura 2000”. 
 Nie dotyczą one jednak lasów państwowych. Obserwuje się wycinkę drzew mimo

obowiązujących ograniczeń.
 Ludzie zawsze korzystali z lasów i nie groziło to ich zniszczeniem.

Biorąc  pod  uwagę  wypowiedzi  Radnych   -  Przewodnicząca  Rady  Gminy
przedstawiła wniosek o odmowie uzgodnienia projektów uchwał.

Stanowisko takie Rada Gminy przyjęła 14 głosami.

UCHWAŁA  Nr IX.48.2015

stanowi w protokole stronę Nr 16.

Ad.6.

W wolnych wnioskach  głos zabrali:

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Na  poprzedniej  sesji  Pan  Piotr  Bujwicki  informował  o  możliwości  składania

wniosków do LGD.
 W  związku  z  tym  celowym  jest  złożenie  wniosku  na  odbudowę  świetlicy

w  Wojnowcach.  Na  ten  cel  można  wykorzystać  fundusz  sołecki.  Nie  można
zaprzepaścić takiej szansy.

Pan Leszek Olchowik
 Droga przez Wierzchlesie jest drogą powiatową. Więc na jej modernizację więcej

powinien przeznaczyć powiat.

Pan Daniel Borowik
 Dlaczego w nazwie modernizacji drogi przez Wierzchlesie  używa się Podsokołdy

skoro odcinek tej drogi nie dotyczy tej miejscowości?

Pan Wojciech Bułatewicz
 Na inwestycji  się  nie  kończy.  Trzeba  następnie  utrzymać  obiekt  jeżeli  chodzi

o Wojnowce.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Koszty utrzymania można obniżyć np. poprzez zaniechanie montażu centralnego

ogrzewania. Można wybudować kominek.



Pan Mariusz Fiłonowicz
 Czy  coś  wiadomo  odnośnie  przyjmowania  przez  lekarzy  pacjentów

w Wierzchlesiu?

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Podczas  wypowiedzi  na  poprzedniej  sesji  Pan  Bujwicki  mówił  o  dużych

pieniądzach do wykorzystania. Czy są szanse?

Ad.7. 

Na wolne  wnioski  odpowiedzi  udzielił  Pan Tadeusz  Tokarewicz  –  Wójt  Gminy
stwierdzając między innymi:
 Kontakt z LGD i Panem Bujwickim jest utrzymywany.
 Do  Lokalnej  Strategii  Rozwoju  zgłoszona  została  przebudowa  świetlicy

w Wojnowcach, remont remizy OSP w Usnarzu Górnym i Zubrzycy Wielkiej.
 Od decyzji Rady będzie zależało, które zadania ująć do realizacji. Wstępny koszt

przebudowy  świetlicy  w  Wojnowcach  wynosi  ok.  390  tys.  Złotych.  Można
przekazać środki na świetlicę, ale gdzieś trzeba zabrać. To trzeba mieć na uwadze
uchwalając budżet na 2016 rok. Trzeba zdecydować co mamy robić.

 Pamiętać  trzeba  o  potrzebach  w  drogownictwie  o  konieczności  modernizacji
oczyszczalni ścieków a budżet jest taki jaki mamy.

 Będą starania o pozyskanie środków spoza budżetu.
 Z  informacji  uzyskanej  od  lekarza  Pana  Falkowskiego  wynika,  że  nie  ma

możliwości  utrzymania  punktu  przyjmowania  pacjentów  w  Wierzchlesiu
w ramach NFZ.

 Nazwa Podsokołda występuje przy określeniu odcinka drogi, ale nie oznacza to,
że  będziemy  finansować  ten  odcinek.  Gmina  Szudziałowo  ma  dofinansować
odcinek położony w obrębie naszej gminy.

 Potrzebna jest  strategia rozwoju aby środki wykorzystać.  Są jednak wskaźniki,
których nie spełnimy i trudno mówić  o pozyskaniu środków.

Ad.8.

Wobec wyczerpania  porządku Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś – Przewodnicząca
dokonała  zamknięcia   IX  zwyczajnej  sesji  Rady  Gminy  dziękując  wszystkim za
obecność i aktywny udział.

PRZEWODNICZĄCA
Protokołował:  

Elżbieta Irena Kędyś
  Jan Muciuś

         


